
Dagsorden og referat fra bestyrelsesmøde i Klatretræet torsdag 
26.01.2023 kl. 18.30 

 

Indkaldt: Sonja, Alexander, Camilla, Linda, Marianne, Gitte, Carina, & Bettina 

Afbud:   

Kage med:  

Referent: Sonja 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt. 

2. Nyt fra Bettina                                                                                                                                  
Orientering omkring, budget, børnetal, normering m.m.                                                             
Børnetallet er sat til gennemsnitlig for 2023: 87 i bhv. og 12 i vgst.                                             
Pr. 1. januar er der 87 børnehavebørn og 12 vuggestuebørn 

Vi får tildelt 60.000 for 12 ekstra timer, til 2 børn frem til 30. juni                                                                    
Budgettallene ser således ud: 7.642.000                                                                                                     
- effektuering 2%                              - 163.000. Disse tages fra ’lønnen’, da vi ellers ingen penge har 
til driften.         18.000 pr. måned                                                                                                                                                                   
Overskud fra 2022                  ca. 300.000                                                                                                    
forhåndsaftale (Pædagoger) ca.   52.000                                                                                                             
vikar            20.000                                                                                                            
Vi vil have udgifter på 7.682.000 hvilket betyder vi får et underskud på 40.000. Når dette er 
trukket fra overskuddet de 300.000 har vi omkring 260.000 som lige nu holdes hen i tilfælde af 
færre børn. Sidste år kom vi af med 196.000                                                                                                       
Køkken:  ca. 8.000 i merforbrug trækkes fra                                                                             
Overskud fra 2022      40.000, så der er penge til at købe evt. ny ovn/komfur                          
Der er lige nu 83 børn på frokostordning, hvilket vil sige der er 16 børn som ikke er på  

Pr. 1. februar er der ansat: 11. pædagoger, 1 pæd. Assistent, 9 medhjælpere, 1 studerende og Anita 
/ Helle i køkkenet og Bettina, Leder og på børn.  

Helle fra vuggestuen har fået andet job. Så Mia (der har været ved snudebillerne) er ansat til 31. 
juli til når Maria er tilbage.  

Cecilie er ansat som medhjælper ved græshopperne. 

3. Økonomi – godkendelse af budget  

Er godkendt af forældrebestyrelsen.                                                                                                             

4. Tilsyn og pædagogik                                                                                                                                           
Efter der har været tilsyn er vi blevet enige om på et personalemøde, at vi gerne vil have fokus på 
læringsmiljøerne og brugen af fællesrummet. Bettina overvejer at få en ud der kan hjælpe med at 
bruge fællesrummet mere og få mere fokus på læringsmiljøerne.  

Vi vil på et fælles personalemøde med Solstrålen få et oplæg omkring det fælles børne- unge syn i 
Ringkøbing Skjern kommune. 



Og til den pæd. dag, fredag den 6. oktober vil Christina Abildgaard bl.a. komme og holde et oplæg 
omkring skæld ud: ’Når vi bliver overudfordret, kan vi komme til at hæve stemmen og skælde ud. 
Ingen kan lide at få skældud – og omsorgspersonale har det dårligt med at skælde ud. Så hvad 
kan vi gøre i stedet for, så vi kan skabe en tryg hverdag for børnene – og de voksne? Dette 
foredrag giver pædagogisk personale redskaber til at arbejde fagligt med at mindske og 
forebygge skældud, bl.a. ved at sætte kontakten og relationen til børnene, i fokus.’ 

5. Kort referat fra Dialogforum v/Linda 

Der blev valgt forældrerep. til udvalget. 

Der var kommet nye politikere til efter valgt i 2022.  

Det blev arbejdet i grupper om hvordan man kunne få mere bæredygtighed med ind i 
daginstitutionerne.  

Der blev snakket om hvordan man fik inddraget flere forældre med anden etnisk baggrund. 

Der var nogle institutioner som brugte bestyrelsen til at være mentor for nye forældre, for at de 
havde nogle at snakke med om at komme ind i en institution. 

6. Vores punkt til næste dialogforum?  

Bedes uddybet inden næste dialogforum. 

Vinkel:  

-Fordeling af klasserne (det virker som om at søskende kommer i sammen klasse som ældre 
søskende) 

- Hvad bruger skolen de overgangsdialoger til som børnehaverne udarbejder. 

Vi ønsker at de kommunale principper om de gode overgange skal indgå 

Vi vil gerne fremlægge selv 

Vi ønsker at skolerne deltager, så vi kan få en fælles dialog om den gode overgang. 

 

7. Kommunens vision og organisationsgrundlag, hvad tænker vi om det? 

Naturens rige er stadig overskriften: 

- Vi skal have frihed til at skabe et godt liv 

- Her skal være fællesskaber for alle 

- Vi tænker bæredygtighed ind i alt hvad vi gør 

Mission: Vi er her for borgerne 

Værdier: Vi er ordentlige, vi er nysgerrige og vi handler. 

Vi synes det passer meget fint. 

 

8. Hvad hænger vi op? ’reklamer’ for?: kommunens tilbud, private fritidstilbud, tilbud fra private 
institutioner/skoler? o.a.? 

Principper: 



- Alle opslag skal ind forbi leder. 

- Bettina informere personalet at alle opslag skal ind forbi Bettina og så tager Bettina, evt. 
sammen med personalet en beslutning om opslaget skal hænges op. 

- Det kan højest blive hængt en seddel op på tavlen foran hver stue, ikke en seddel til hvert barn. 

9. Principper for samarbejde mellem hjem og dagtilbud.                                                                        
Den nye dagtilbudslov siger, at forældrebestyrelsen skal udstikke principper for samarbejde 
mellem hjem og dagtilbud. Hvad kan principperne handle om? Vi kan derfor evt. skrive 3 
principper om hvad pædagogerne kan forvente af forældrene og 3 principper om, hvad 
forældrene kan forvente af pædagogerne. 

Hvad kan pædagogerne forvente af forældrene: 

- Kommunikation – spørg! 

- Åbenhed og ærlighed 

- Tillid og gensidig tillid 

 

Hvad kan forældrene forvente af pædagogerne: 

- Åben og ærlig kommunikation 

- En god relation til børnene 

- Tag udgangspunkt i det enkelte barn – både individuelt og i fællesskaber 

 

10. Planlægning af sommerfest 

Punktet flyttes til næste møde 

11.  Planlægning af arbejdsdag 

Arbejdsdag: 27/4-2023 kl. 16. 

Med børn og søskende 

Skriv opgaver og redskaber med 

Inkl. aftensmad 

Sonja laver indbydelse 

 

12. Indkomne forslag fra forældre? 

Der var ingen forslag 

 

13. Evt. 

Bettina spørg skolen om at uddybe hvordan de fordeler børnene i de forskellige klasser og 
hvad de bruger de overgangsdialoger til som Klatretræet laver. 



Personalet tager en snak om hvor de enkelte stuer gerne vil hen. Børnenes pengekasse har 
til at kunne sponsorere f.eks. en bus. Marianne hører på tilbud på buskørsel. 

 

Dato for næste møde, fastsættelse af mødeaktivitet 

10/5-2023 kl. 18.30 

Linda bager kage 

 


